
   PROTOKÓŁ NR 5/2024
V sesji Rady Powiatu w Bełchatowie

z dnia 28 sierpnia 2024 roku

BR.0003.9.2024

Obrady rozpoczęły się o godz. 11.00

Radni obecni na sesji:

1. Bakalarczyk Jacek 12. Kępa Ireneusz

2. Bartosik Łukasz 13. Kula Włodzimierz

3. Chrzanowski Marek 14. Malinowski Sławomir

4. Cieślak Jarosław 15. Moszyński Wiesław

5. First Agnieszka 16. Pawełoszek Karolina

6. Herudziński Radosław 17. Pawlikowska Jolanta

7. Janaszewski Jarosław 18. Pędziwiatr Dorota

8. Jasiński Marek 19. Pietras Łukasz

9. Jewgiejuk Krzysztof 20. Stolarczyk Bogdan

10. Kamieniak Anna 21. Wyczachowski Waldemar

11. Karbowniczak Maciej 22. Zatorski Jacek

Radni nieobecni:

1. Guc Joanna

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu)

(Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu)

Ad 1 Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski powitał zgromadzonych i stwierdził prawomocność
obrad.

Porządek sesji przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie protokołu IV sesji z dnia 19 czerwca 2024 r.
3. Przedłożenie  sprawozdań  kierowników  nadzoru  wodnego  z  działań  podejmowanych

na obszarze powiatu bełchatowskiego.
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Bełchatowskiego.
5. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  delegowania  radnych  Rady  Powiatu

w Bełchatowie do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.
6. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  przez  Powiat

Bełchatowski nieruchomości.
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej.
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8. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Powiatu Bełchatowskiego na lata 2024-2033.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu na 2024 rok.
10. Przedłożenie:

• informacji z wykonania wydatków budżetu Powiatu, które nie wygasły z upływem
roku budżetowego 2023;

• zbiorczej  informacji  za I  półrocze 2024 roku z  dokonanych umorzeń,  odroczeń
spłaty  i  rozłożenia  na  raty  należności  pieniężnych  Powiatu  i  jego  jednostek
organizacyjnych mających charakter cywilnoprawny. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego
Zarządu Dróg w Bełchatowie.

12. Sprawozdanie  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Powiatu  w  Bełchatowie  z  realizacji  rocznego
planu kontroli za II kwartał 2024 roku.

13. Informacje Starosty o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.
14. Wnioski i oświadczenia radnych.
15. Inne tematy.
16. Zamknięcie obrad.

Ad 2   Przyjęcie protokołu IV sesji z dnia 19 czerwca 2024 r.  

Przy braku uwag  Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał pod głosowanie protokół
IV sesji z dnia 19 czerwca 2024 r.

18 radnych głosowało „za”
1 głos „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Protokół został przyjęty większością głosów.

Wyniki imienne:

ZA (18)
Jacek Bakalarczyk, Łukasz Bartosik, Marek Chrzanowski, Agnieszka First, Radosław Herudziński,
Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna  Kamieniak,  Maciej
Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,  Wiesław Moszyński,
Karolina Pawełoszek, Jolanta Pawlikowska, Łukasz Pietras, Jacek Zatorski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Dorota Pędziwiatr

NIEOBECNI (4)
Jarosław Cieślak, Joanna Guc, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski

Ad  3   Przedłożenie  sprawozdań  kierowników  nadzoru  wodnego  z  działań  podejmowanych  
na obszarze powiatu bełchatowskiego.

(Sprawozdania stanowią załącznik nr 3 do protokołu)

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka First zapytała, czy na rzece Pilsi na terenie gminy Zelów
będą podejmowane jakieś działania ze względu na tamy budowane przez bobry, które powodują
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zalewanie okolicznych pól? Rzeka na długim odcinku jest jednocześnie zasileniem dla zbiornika
Patyki, w tym roku wyzdychało mnóstwo ryb, co spowodowało wielkie zniszczenia – kąpielisko
na zbiorniku nie zostało dopuszczone do użytkowania. Ten temat pojawia się co roku i co roku
kierowane  są  pisma  o  to,  żeby  podjąć  jakieś  interwencje,  wprowadzić  regulacje,  wymyślić
cokolwiek, by rozwiązać ten problem, a ze sprawą nic się nie dzieje.

Kierownik  bełchatowskiego  oddziału  Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie
Radosław Klimczak odpowiedział, że sytuacja na rzece Pilsi jest znana ze względu na obecność
silnych rodzin bobrów. Są tam dobre warunki do piętrzenia wody, bobry mają materiał budulcowy
oraz pokarm dla młodych. W związku z tym Wody Polskie podejmują działania, tamy są regularnie
rozbierane,  natomiast  bobry  bardzo  regularnie  te  tamy  odbudowują.  W tym roku  kilkukrotnie,
również przed tą sytuacją, która miała miejsce na zbiorniku Patyki, ten odcinek był udrażniany.
Również już po odcinek został udrożniony, woda spłynęła do zbiornika i w planach na ten rok są
przeznaczone  pieniądze  na  wyczyszczenie  rzeki  Pilsi  na  całym  odcinku,  czyli  od  źródła
w  miejscowości  Stoki  aż  do  ujścia  do  Widawki  we  Wsi  Szczercowskiej.  Jeżeli  tylko  będzie
wyłoniony wykonawca, a jest chętna firma, potrzebna jest tylko zgoda, aby uruchomić przetarg
z wolnej ręki i wówczas te prace będą przeprowadzone. Jeśli chodzi o rodziny bobrowe, to rolą
Wód Polskich jest udrażnianie rzeki, natomiast wystąpienie o przesiedlenie czy też odstrzał bobrów
nie  jest  w  gestii  Gospodarstwa.  Kierownik  poinformował,  że  rozmawiał  z  przedstawicielami
Polskiego Związku Wędkarskiego,  którzy  zasugerowali,  że  wystąpią  z  wnioskiem do RDOŚ-u,
aby  taką  zgodę  uzyskać.  Nawiązując  do  sytuacji  na  zbiorniku  Patyki  kierownik  powiedział,
że okazało się, iż w górnej części rzeki Pilsi, również w miejscu, gdzie bobry budują tamy, nie ma
w ogóle wody w korycie. Woda, która była zatamowana przez bobry – było około 14 tam – została
spuszczona i w tej chwili wody w korycie nie ma. Do momentu, kiedy nie pojawią się jakieś obfite
opady, taka sytuacja będzie miała miejsce. Niestety, główne źródła, które miała Pilsia, od kilku lat
charakteryzują się zerowym wydatkiem, ich po prostu na tę chwilę nie ma. Rzeka zasilana jest
aktualnie  z  wylotów  drenarskich,  czyli  z  odprowadzenia  wód  gruntowych  z  gruntów  rolnych.
Jeżeli jest bardzo niski poziom tych wód, to wody w korycie nie ma i dopóki nie będzie obfitych
opadów, to ta sytuacja będzie się utrzymywać. Kierownik podkreślił, że udało się rozebrać tamy
i spuścić wodę, więc troszkę świeżej wody dopłynęło do zbiornika Patyki. Warunki atmosferyczne
są szczególnie w nocy, kiedy ta temperatura już jest niższa, na tyle dobre, że ma nadzieję, iż taka
sytuacja się nie powtórzy.

Radny  Ireneusz  Kępa zapytał,  czy  Wody  Polskie  będą  czyścić,  wykaszać  rzekę  Rakówkę,
zwłaszcza  odcinek  w  okolicach  Grocholic?  Radny  dodał,  że  ma  informacje  od  wędkarzy,
że ryby zaczynają padać, bo jest tam tyle roślin, że ryby nie mają gdzie pływać, woda po prostu
stoi. Od 2019 roku Miasto przestało wykaszać rzekę i do dziś nic się tam nie dzieje. Radny zapytał,
czy Wody Polskie wreszcie coś zrobią z tym tematem?
 
Kierownik Radosław Klimczak odpowiedział, że jeżeli chodzi o Rakówkę, to na ten rok nie ma
zabezpieczonych środków na czyszczenie tej rzeki. Do tej pory Miasto utrzymywało ten odcinek
na podstawie porozumienia z Wodami Polskimi.  Kierownik podkreślił,  że nie wiadomo mu nic
na temat tego, żeby to porozumienie zostało rozwiązane przez którąś ze stron, chyba że radny Kępa
mówi o innym odcinku, który jest poza tą umową.

Radny Ireneusz Kępa zapytał, czy Wody Polskie przekazały Miastu jakieś środki na utrzymanie
tego terenu? Dodał, że przez 5 lat, kiedy był radnym miejskim, Miasto tłumaczyło, że nie mają
pieniędzy od Wód Polskich, dlatego nie są w stanie tego wykaszać. Zapytał, czy Wody Polskie
przekazywały Miastu pieniądze na czyszczenie rzeki?

Kierownik  Radosław  Klimczak  odpowiedział,  że  nie  dysponuje  finansami,  natomiast
na  podstawie  swojej  wiedzy  może  powiedzieć,  że  nie,  ponieważ  obowiązek  utrzymania  tego
odcinka wynika głównie z pozwolenia wodnoprawnego, które uzyskało Miasto. Zawsze jest tak,
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że instytucja czy inwestor, który wnioskuje o pozwolenie wodnoprawne, uzyskuje takie pozwolenie
i w ramach tego pozwolenia ma pewne obowiązki. Utrzymanie tego odcinka rzeki wynika również
z tego pozwolenia, a pozwolenie dotyczy zrzutu wód opadowych do rzeki Rakówki. Corocznym
obowiązkiem jest koszenie, hakowanie w zależności od potrzeb jakie w danym miejscu występują.
Natomiast nie jest tak, że Wody Polskie przekazują pieniądze i dopiero w oparciu o te pieniądze są
prowadzone jakiekolwiek prace. 

Radny Jacek  Bakalarczyk zapytał,  czy  kierownik  ma  wiedzę  na  temat  porozumienia  między
Wójtem Gminy Bełchatów a Gospodarstwem Wody Polskie  w kwestii  mostu w Postękalicach,
który uległ uszkodzeniu wskutek działań bobrów?

Kierownik Radosław Klimczak  odpowiedział, że nie wie nic na ten temat, nie dotarła do niego
ani informacja o uszkodzeniu mostu, ani o ewentualnym porozumieniu.

Radny Jacek Bakalarczyk zapytał, czy ma rozumieć, że Wody Polskie nie wiedzą nic o moście,
który nie funkcjonuje od około 2 lat,  mimo że problem był zgłaszany i  dyskutowany,  również
na forum Gminy?

Kierownik Radosław Klimczak potwierdził i zapytał, jaka rzeka przepływa w tamtym miejscu?

Radny Jacek Bakalarczyk  odpowiedział,  że nie wie,  jaka to  jest  rzeka,  to jest  kanał  rzeczny,
na  granicy  gmin:  Wola  Krzysztoporska  i  Bełchatów,  na  pograniczu  miejscowości  Mąkolice
i Postękalice.

Kierownik  Radosław  Klimczak  powiedział,  że  może  być  tak,  że  ten  obszar  jest  objęty
działalnością nadzoru w Piotrkowie Trybunalskim.

Radny Jacek Bakalarczyk  powiedział, że z tego, co wie, kwestia napraw jest w kompetencjach
Wód Polskich.

Kierownik  Radosław  Klimczak stwierdził,  że  nie  zna  tematu,  żadna  informacja  do  niego
nie dotarła. Dodał, że nie zgadza się ze stwierdzeniem, że w gestii Wód Polskich jest naprawa tego
mostu.

Radny Jacek Bakalarczyk  odpowiedział, że chodzi nie o naprawę mostu, ale o kwestię wejścia
w teren i działania w celu naprawy tego mostu. Podkreślił, że dlatego zapytał, czy Wójt Gminy
wystosował  jakiekolwiek  porozumienie,  czy  jakiekolwiek  sygnał  do  Wód  Polskich,  aby  móc
rozpocząć działania w zakresie naprawy tego mostu.

Kierownik  Radosław  Klimczak  powiedział,  że  jeżeli  byłoby  takie  porozumienie,  to  on  by
cokolwiek  wiedział,  ponieważ porozumienie  jest  zawierane  z  dyrekcją  w  Poznaniu,  natomiast
umowa użytkowania terenu na czas przeprowadzenia prac remontowych jest również opiniowana
przez kierownika, a on czegoś takiego nie opiniował i nie ma żadnej wiedzy na ten temat.

Ad 4     Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Bełchatowskiego.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Kierownik Biura Rady Powiatu Joanna Pęciak.

Radny Sławomir Malinowski poinformował,  że Klub Prawa i Sprawiedliwości  poprze zmiany
Statutu,  dostrzegając  ich  potrzebę  i  konieczność.  Podziękował  za  uwzględnienie  jego  wniosku,
który porządkuje sprawy w Statucie. Radny zwrócił uwagę, że w bieżącej kadencji, w perspektywie
kilku, kilkunastu miesięcy radni powinni kompleksowo przejrzeć Statut Powiatu i dokonać jego
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oceny, szczególnie co do zgodności z zasadami techniki prawodawczej, ponieważ Statut Powiatu
Bełchatowskiego  zawiera  całe  fragmenty  dosłownie  przekopiowane  z  ustawy  o  samorządzie
powiatowym, co w świetle zasad techniki prawodawczej jest niedopuszczalne. Istnienie pewnych
zapisów  nie  szkodzi,  ale  są  takie  zapisy,  jak  na  przykład  najeżony  takimi  powtórzeniami  §7,
w którym nie wiadomo z jakiego tytułu Rada Powiatu uzurpuje sobie prawo do określania liczby
radnych  czy  trybu  wyborów  radnych.  Radny  podkreślił,  że  zgodnie  z  zasadami  techniki
prawodawczej, powtarzanie zapisów ustawy i innych aktów normatywnych w takich dokumentach
jak Statut, jest niedopuszczalne. 

Przewodniczący  komisji  doraźnej  Marek  Jasiński poinformował,  że  Komisja  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

21 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (21)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (2)
Joanna Guc, Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu)

Ad  5    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  delegowania  radnych  Rady  Powiatu  
w Bełchatowie do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.

Wprowadzenia do tematu dokonała Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Anna Niedbała.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poprosił o zgłaszanie kandydatur. 

Członek Zarządu Marek Jasiński zgłosił kandydaturę radnego Wiesława Moszyńskiego.

Radny Jacek Bakalarczyk zgłosił kandydaturę radnego Ireneusza Kępy.

Radny Wiesław Moszyński wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Ireneusz Kępa wyraził zgodę na kandydowanie.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.
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20 radnych głosowało „za”
1 głos „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta większością głosów.

Wyniki imienne:

ZA (20)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski, Wiesław Moszyński,
Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz  Pietras,  Waldemar
Wyczachowski, Jacek Zatorski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ireneusz Kępa

NIEOBECNI (2)
Joanna Guc, Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu)

Ad  6    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  przez  Powiat  
Bełchatowski nieruchomości.

Wprowadzenia do tematu dokonał Naczelnik Wydziału Skarbu i Gospodarki Nieruchomościami
Sławomir Szymański.

Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Porządku  Publicznego  Wiesław  Moszyński
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

21 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:
ZA (21)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (2)
Joanna Guc, Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu)
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Ad 7   Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Radna Dorota Pędziwiatr powiedziała, że Pani Skarbnik mówiła o elastycznej formie i o tym,
że Powiat  nie  będzie  musiał  zaciągać  tej  pożyczki  w całości,  czyli  tak  samo jak w przypadku
obligacji.  Zapytała,  czy  na  pewno zostało  przeliczone,  jakie  będą mniejsze  koszty  zaciągnięcia
pożyczki w stosunku do obligacji?

Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska potwierdziła i dodała, że tutaj przede wszystkim jest mowa
o przesunięciu terminu wykupu, bo gdyby pozostawić tę pożyczkę rozłożoną do spłaty do roku
2035, tak jak były wstępnie planowane obligacje, to ten koszt wyniósłby o prawie 2 mln zł więcej.
Natomiast  koszt  opłat  Krajowego Depozytu  Papierów Wartościowych  i  prowizji,  w 2020 roku
to prawie 48 tys. zł, zaś w ubiegłym roku prawie 40 tys. zł, więc koszty są minimalizowane. 

Radna Dorota Pędziwiatr zapytała, co spowodowało, że teraz Powiat może zaciągnąć tę pożyczkę
na krótszy okres niż wtedy, gdy obligacje trzeba było emitować na ten dłuższy okres?

Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska odpowiedziała,  że  poziom dochodów, które  na  ten  rok
otrzymał  Powiat  plus  zwiększenia,  które  są  realizowane  w trakcie  roku,  zrobiły  takie  okienko,
że można było trochę wcześniej  poprzesuwać spłaty  tak,  aby przy tej  wysokości  zobowiązania
zminimalizować koszty odsetek, bo przy zaciągnięciu zobowiązania na kwotę 9 mln 600 tys. zł,
prawie 6 mln zł odsetek od tego zobowiązania, to dużo.

Radna  Dorota  Pędziwiatr  zapytała,  czy  Pani  Skarbnik  jest  w  stanie  powiedzieć,  na  kiedy
zaplanowane jest zaciągnięcie pierwszej części pożyczki i w jakiej wysokości?

Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska odpowiedziała, że będzie to nie wcześniej niż w listopadzie
ze względu na konieczność przeprowadzenia dokładnej analizy budżetu. Dodała, że na tę chwilę
nie jest w stanie powiedzieć, w jakiej wysokości.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

15 radnych głosowało „za”
6 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta większością głosów.

Wyniki imienne:

ZA (15)
Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Agnieszka  First,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,
Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna  Kamieniak,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,  Wiesław
Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Waldemar
Wyczachowski, Jacek Zatorski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Jacek Bakalarczyk, Jarosław Cieślak, Radosław Herudziński, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa,
Łukasz Pietras
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NIEOBECNI (2)

Joanna Guc, Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu)

Ad  8    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  
Powiatu Bełchatowskiego na lata 2024-2033.

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radna  Dorota  Pędziwiatr zapytała,  czy  nastąpiły  już  jakieś  podwyżki  w  starostwie,  poza
podwyżkami dla pracowników zarabiających najniższą krajową? Radna dopytała, czy Pan Starosta
jest  zorientowany,  jak  zostały  podzielone  podwyżki  w Powiatowym Urzędzie  Pracy,  ponieważ
z tego, co radna wie, pracownicy mieli pretensje, że ci, którzy są na tych samych stanowiskach,
dostawali  różne  podwyżki,  były  bardzo  duże  rozbieżności  i  w  związku  z  tym  pojawiły  się
niedomówienia pomiędzy pracownikami.

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski odpowiedział,  że  od  1  lipca  zostały  wprowadzone
regulacje,  które  wynikały  z  przepisów  rozporządzenia  o  wzroście  wynagrodzeń  w  sferze
budżetowej.  Podwyżki,  a  w  zasadzie  regulacje,  dla  pracowników  Starostwa  Powiatowego
są przewidziane od 1 września. Oczywiście żadna podwyżka czy regulacja nie zadowoli w 100%
wszystkich  pracowników,  w poprzedniej  kadencji  też  nie  wszyscy pracownicy byli  zadowoleni
z  tego,  jakie  mieli  wynagrodzenia,  jakie  otrzymywali  podwyżki  i  nagrody.  Starosta  podkreślił,
że czynione są starania, by likwidować duże różnice w wynagrodzeniach. Odnosząc się do sytuacji
w  Powiatowym  Urzędzie  Pracy  Starosta  stwierdził,  że  według  informacji  od  Pani  Skarbnik,
w budżecie na 2024 rok świadomie była zmniejszona kwota na wynagrodzenia w Powiatowym
Urzędzie  Pracy  o  500  tys.  zł.  Dyrektor  Powiatowego  Urzędu  Pracy  zwróciła  się  do  Zarządu
o przekazanie dodatkowych środków, które pozwoliłyby uregulować te wynagrodzenia. Wcześniej
zostało  przekazane  200  tys.  zł,  dziś  kolejne  200.  Sytuacja  będzie  monitorowana  i  okaże  się,
czy będzie potrzeba zwiększenia budżetu, czy też uda się zamknąć rok budżetowy w ramach tych
środków, które już są zabezpieczone.

Radny  Wiesław  Moszyński zapytał,  jak  wygląda  stan  zatrudnienia  w  Powiatowym  Urzędzie
Pracy?

Dyrektor  Powiatowego  Urzędu  Pracy  Lidia  Kaczmarek odpowiedziała,  że  w  Powiatowym
Urzędzie Pracy jest w tej chwili 67,5 etatu, łącznie z filią Powiatowego Urzędu Pracy w Zelowie.
W bieżącym roku trzy osoby odejdą na emerytury, więc stan zatrudnienia będzie zmniejszony.

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski dodał, że zatrudnienie już zostało zmniejszone o 3,5 etatu.
Dodatkowo, tak jak poinformowała Pani Dyrektor, jeszcze 3 osoby odejdą z pracy. Pani Dyrektor
nie  planuje  przyjmowania  nowych  osób  w  to  miejsce.  Starosta  podkreślił,  że  planowane  jest
zmniejszanie liczby etatów zarówno w Urzędzie, jak i w innych jednostkach oraz w Starostwie.

Radna  Dorota  Pędziwiatr powiedziała,  że  Pan  Starosta  mówił  o  niwelowaniu  różnic
w wynagrodzeniach  pracowników.  Podkreśliła,  że  ma  co  do  tego  duże  wątpliwości,  ponieważ
z tego, co mówią pracownicy osoby, które są w tej chwili zatrudniane głównie na stanowiskach
kierowniczych, otrzymują zdecydowanie wyższe wynagrodzenia niż ci, którzy wcześniej pracowali
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na tych stanowiskach i  z  niewiadomych przyczyn zostali  z nich usunięci.  Nawiązując  do stanu
zatrudnienia w Powiatowym Urzędzie Pracy radna stwierdziła, że z tego, co pamięta, przez całą
poprzednią kadencję zmniejszane było zatrudnienie,  jeśli  tylko była taka możliwość,  bo nikomu
nie robiono krzywdy, nie  zwalniano pracowników, by powoływać wicedyrektorów. Podkreśliła,
że uważa, iż jeżeli bezrobocie w lipcu 2024 roku było na poziomie 4,6%, to nie widzi potrzeby,
żeby przy takim zatrudnieniu w Powiatowym Urzędzie Pracy powoływać jeszcze wicedyrektora,
bo  to  są  dodatkowe  koszty.  Przez  półtora  roku  poprzednia  Dyrektor  PUP  pracowała
bez  wicedyrektora  i  praca  urzędu  przebiegała  bardzo  sprawnie.  Kiedyś  był  zatrudniony
wicedyrektor, ale wówczas bezrobocie było na poziomie 8%. Radna powiedziała, że jej zdaniem
oszczędności  na  niektórych  wynagrodzeniach,  są  nie  do  końca  takie,  jak  powinny  być.  Może
szukajmy oszczędności tam, gdzie powinniśmy – nie zatrudniajmy i nie powołujmy dodatkowych
wicedyrektorów, gdzie nie są potrzebni. 

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

13 radnych głosowało „za”
9 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta większością głosów.

Wyniki imienne:

ZA (13)
Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Agnieszka  First,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,
Krzysztof Jewgiejuk,  Anna Kamieniak,  Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Wiesław Moszyński,
Jolanta Pawlikowska, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Jacek  Bakalarczyk,  Jarosław  Cieślak,  Radosław  Herudziński,  Maciej  Karbowniczak,  Sławomir
Malinowski, Karolina Pawełoszek, Dorota Pędziwiatr, Łukasz Pietras, Bogdan Stolarczyk

NIEOBECNI (1)
Joanna Guc

(Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu)

Ad 9 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu na 2024 rok.

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

12 radnych głosowało „za”
10 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta większością głosów.
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Wyniki imienne:

ZA (12)
Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Agnieszka  First,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,
Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna  Kamieniak,  Włodzimierz  Kula,  Wiesław  Moszyński,  Jolanta
Pawlikowska, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (10)
Jacek Bakalarczyk, Jarosław Cieślak, Radosław Herudziński, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa,
Sławomir  Malinowski,  Karolina  Pawełoszek,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz  Pietras,  Bogdan
Stolarczyk

NIEOBECNI (1)
Joanna Guc

(Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu)

Ad 10 Przedłożenie:
• informacji z wykonania wydatków budżetu Powiatu, które nie wygasły z upływem  

roku budżetowego 2023;
• zbiorczej  informacji  za I  półrocze 2024 roku z  dokonanych umorzeń,  odroczeń  

spłaty  i  rozłożenia  na  raty  należności  pieniężnych  Powiatu  i  jego  jednostek
organizacyjnych mających charakter cywilnoprawny.

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

(Informacje stanowią załącznik nr 10 do protokołu)

Brak pytań i głosów w dyskusji.

Ad 11     Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego  
Zarządu Dróg w Bełchatowie.

Wprowadzenia  do  tematu  dokonał  Przewodniczący  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji
Krzysztof Jewgiejuk.

Przy braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

22 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (22)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,
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Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (1)
Joanna Guc

(Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu)

Ad 12     Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Bełchatowie z realizacji rocznego planu  
kontroli za II kwartał 2024 roku.

Brak pytań i uwag.

(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do protokołu)

Ad 13     Informacje Starosty o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.  

(Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

Radna Dorota Pędziwiatr – na posiedzeniu Zarządu w dniu 26 czerwca zawarto porozumienie  
z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej w Bełchatowie dotyczące sorbentów  
na kwotę 30.000 zł i porozumienie z Komendantem Powiatowym Policji w Bełchatowie na kwotę
20.000 zł. Należy rozumieć, że dotyczy to godzin ponadnormatywnych. Na początku roku wpłynęło
od Komendanta pismo dotyczące zakupu samochodu. Zarząd odpowiedział wówczas, że przyjrzy
się tej sprawie w drugim półroczu, bo zawsze wtedy rozpatrywane były takie pisma. Czy Zarząd
analizował możliwość wsparcia tego zakupu? Jakie jest stanowisko Zarządu w tej sprawie?
Na posiedzeniu Zarządu w dniu 23 lipca zatwierdzono wyniki zamówienia publicznego w trybie
podstawowym,  bez  negocjacji  oraz  zawarto  umowę w zakresie  modernizacji  budynku  Zespołu
Szkół  Ponadpodstawowych  nr  1  w  Bełchatowie.  Dobrze,  że  udało  się  już  podpisać  umowę  
na wykonanie tej modernizacji ze środków pozyskanych w poprzedniej kadencji. Termin realizacji
przedmiotu umowy to 15 listopada 2025 roku. Zakres prac jest  bardzo szeroki,  wchodzą w grę
łazienki, wymiana drzwi, malowanie korytarzy itd. Czy do umowy załączono harmonogram prac,
aby nie kolidowały one z zajęciami szkolnymi?

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski -  rzeczywiście  do  Zarządu  Powiatu  wpłynęło  pismo  
w sprawie zakupu samochodu dla policji. Poinformowano Komendanta, że w tym roku Powiat nie
ma środków na  na  ten  cel,  ale  zabezpieczono  20.000 zł  na  służby  ponadnormatywne.  Zostało
podpisane porozumienie i te służby będą realizowane. Zwrócono uwagę na potrzebę zwiększenia
poziomu bezpieczeństwa  w okresie  rozpoczęcia  roku szkolnego w obrębie  szkół  i  konieczność
monitorowania przez patrole zachowania młodzieży.

Członek  Zarządu  Powiatu  Marek  Jasiński -  po  podpisaniu  na  początku  sierpnia  umowy  
z  wykonawcą  MK Budima  rozmawiano  o  konieczności  zaplanowania  robót  z  uwzględnieniem
reżimu pracy szkoły. Zgodnie z umową wykonawca ma od dnia podpisania umowy trzy miesiące 
na  przedstawienie  dokumentacji  wykonawczej  tej  inwestycji.  Uzgodniono,  że  przed
przedstawieniem tej dokumentacji dojdzie do spotkania wykonawcy z przedstawicielami Starostwa
Powiatowego oraz szkoły i zostanie określony szczegółowy harmonogram prac. W bieżącym roku
firma musi „przerobić”  750.000 zł.  Należy pamiętać,  że to  zadanie realizowane jest  w formule
„zaprojektuj i wybuduj”.

Radny Bogdan Stolarczyk - na posiedzeniu Zarządu w dniu 9 lipca cofnięto upoważnienie Pana
Rafała Wójtowicza do składania oświadczeń woli w sprawach majątkowych związanych z bieżącą
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działalnością  Powiatowego  Zarządu  Dróg.  Czy  decyzje  podjęte  przez  Pana  Wójtowicza  są
prawomocne i wiążące? Upoważniono również Pana Pawła Lesiaka do składania oświadczeń woli
w  sprawach  majątkowych.  Czy  to  upoważnienie  obowiązuje  jeszcze  obecnie  i  czego  głównie
dotyczyło? Radny zwrócił uwagę, że radni na ostatniej sesji nie zdążyli poznać Pana Dyrektora.

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski -  miała  miejsce  sytuacja  szczególna,  losowa. Dyrektor,
który wygrał konkurs jest udziałowcem spółki z ograniczoną odpowiedzialnością.  Po powołaniu
informował, że zlikwiduje ją w ustawowym terminie. Wydarzył się jednak wypadek losowy. Jego
wspólnik   uległ  wypadkowi,  leży  w  szpitalu  w USA ze  złamanym kręgosłupem.  Niestety  nie
zostawił pełnomocnictwa.  W związku z tym Pan Wojtowicz zwrócił się o rozwiązanie stosunku
pracy, bo w innym przypadku wchodziłoby w grę zwolnienie z artykułu 52. Kodeksu Pracy.
W  konkursie  został  wyłoniony  nowy  dyrektor  Powiatowego  Zarządu  Dróg  –  Pan  Arkadiusz
Myśliński. Wszystkie decyzje poprzedniego Dyrektora, które były podejmowane w ramach jego
upoważnienia mają moc prawną.
Upoważnienie zostało wygaszone z dniem rozwiązania stosunku pracy. Nowy dyrektor z uwagi  
na konieczność przekazania obowiązków rozpoczyna swoją pracę od 2 września.  Do konkursu  
na dyrektora PZD zgłosiło się trzech kandydatów, dwóch nie spełniło wymogów formalnych. 

Radny  Sławomir  Malinowski -  czy  w  związku  z  uczestnictwem  Starosty  w  zgromadzeniu
wspólników spółki Eko-Region i innymi spotkaniami, między innymi na forum Komisji Budżetu,
wykrystalizowała  się  organowi  wykonawczemu  powiatu  opinia,  stanowisko  co  do  dalszego
uczestnictwa  Powiatu  Bełchatowskiego  w  tym  przedsięwzięciu?  W  całej  poprzedniej  kadencji
wyrażany był bardzo krytyczny stosunek do uczestnictwa Powiatu w tej spółce. Ta krytyka była
szczególnie  prezentowana  przez  obecnego  Starostę  a  także  przez  obecnego  Przewodniczącego
Rady. Zresztą te krytyczne opinie są podtrzymywane i  w tej  kadencji.  Czy Zarząd Powiatu ma
zamiar podejmować jakieś kroki, jeżeli chodzi o zmianę stanu rzeczy w tym zakresie?
Czy  obniżenie  rangi  Filii  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Zelowie  do  punktu  informacyjno-
konsultacyjnego oznacza także zawężenie usług, jakie ta placówka świadczy na rzecz mieszkańców
Gminy Zelów? Jakie były przesłanki do tego kroku? Radny zwrócił uwagę, że w czasach, kiedy
pełnił funkcję burmistrza Zelowa w utrzymaniu placówki partycypowała Gmina Zelów. Czy tak jest
również obecnie?

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski – informacja o zgromadzeniu wspólników spółki została
szerzej przedstawiona, niż było to praktykowane do tej pory. Nastąpiły zmiany w składzie rady
nadzorczej  spółki  Eko-Region.  Przedstawicielem Powiatu  został  pan  Piotr  Małecki.  Zmieniony
został także zarząd spółki. Odwołany został Pan Pękala z funkcji Prezesa Zarządu i Pani Iwona
Koperska z funkcji Wiceprezesa. Zarząd nie mógł się „przebić” z niektórymi sprawami w Urzędzie
Marszałkowskim.  Starosta  poinformował,  że  Eko-Region  przygotował  wykaz  spraw,  które
„zalegały”  i  wstrzymywały  inwestycje.  Nie  można  było  uzyskać  decyzji  z  Urzędu
Marszałkowskiego.  Korzystały  na  tym  inne  województwa  i  tam  realizowane  były  inwestycje  
z  uwagi  na  pozytywne  decyzje.  Zarząd  Powiatu  będzie  się  przyglądał,  jak  wygląda  sytuacja  
w  spółce.  Aktualnie  wspólnicy  podjęli  uchwałę  o  podziale  zysku.  70% przeznaczone  zostało  
na  wypłatę  dywidendy dla  udziałowców.  Powiat  otrzymał  w związku z tym ponad 900.000 zł
dywidendy. 30% środków przeznaczonych zostało na inwestycje spółki. 

Dyrektor  Powiatowego Urzędu Pracy Lidia Kaczmarek -  przekształcenie  Filii  Powiatowego
Urzędu  Pracy  w  Zelowie  w  punkt  konsultacyjno-informacyjny  wynika  z  ustawy  o  promocji
zatrudnienia  w instytucjach  rynku pracy.  Ta  zmiana  nie  wpływa w żadnym zakresie  na usługi
świadczone przez punkt dla klientów. Dokładnie taki sam zakres usług, jaki był świadczony w filii,
będzie świadczony przez punkt konsultacyjno-informacyjny.
Być może w latach poprzednich gmina Zelów partycypowała w kosztach prowadzenia filii, niestety
w poprzedniej kadencji nie było takiej możliwości. W tej chwili gmina nie ma środków, bo budżet
planuje się  w innym okresie.  Staroście  udało się  wynegocjować z  Burmistrzem zaangażowanie
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Gminy  w wykonywanie  prac  związanych  z  utrzymaniem porządku  w pomieszczeniach  punktu
konsultacyjno-informacyjnego,  dzięki  czemu  będzie  można  ograniczyć  koszty  ponoszone  
na zatrudnianie pracownika.

Radny  Bogdan  Stolarczyk -  na  posiedzeniu  Zarządu  w  dniu  9  lipca  dokonano  zmiany  
w  specyfikacji  warunków  zamówienia,  dotyczący  zakupu  samochodu  osobowego  na  potrzeby
Starostwa.  Na  czym  polegały  te  zmiany?  Czym  się  charakteryzują  warunki  zamówienia,
specyfikacji? 
Na  posiedzeniu  Zarządu  w  dniu  23  lipca  unieważniono  postępowanie  na  zakup  samochodu  
na potrzeby starostwa. Dlaczego unieważniono to postępowanie? 

Członek Zarządu Marek Jasiński - odpowiadając na drugie pytanie powiedział, że postępowanie
musiało zostać unieważnione, ponieważ  nie zgłosił się żaden oferent do tego przetargu.
Zmiana  specyfikacji  istotnych  warunków  zamówienia  wynikała  z  zapytań,  próśb  o  wycofanie
wniesienia zabezpieczenia należytego wykonania umowy, ponieważ dilerzy samochodowi w takich
wypadkach nie składają ofert. Przetarg został już rozstrzygnięty.

Radny  Jacek  Bakalarczyk -  na  posiedzeniu  Zarządu  w  dniu  26  czerwca  została  zmieniona
struktura  wewnętrzna  Wydziału  Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa  i  Leśnictwa.  Zostały
zlikwidowane dwa etaty na stanowisku do spraw edukacji ekologicznej oraz gospodarki wodnej  
i utworzono jeden etat. „Czy powołując jeden etat, jest to osoba na tym dziale, która miała można
powiedzieć zdefiniowany etat, czy przyszła z zewnątrz, z innego wydziału, czy ewentualnie została
jakaś osoba przyjęta?”

Wicestarosta Jolanta Pawlikowska – w 2014 roku Wydział  realizował 21 zadań własnych i 35
dofinansowań  z  tego  zakresu.  W  2024  roku  tych  zadań  jest  6.  W  związku  z  tym  5  etatów  
na stanowiskach ds. edukacji ekologicznej i obsługi tzw. „zielonych pieniędzy” to dużo za dużo.
Osoba, która została przyjęta do Wydziału Ochrony Środowiska pracowała w Starostwie, nie był
ogłoszony  nabór,  odbyło  się  to  na  zasadzie  przesunięcia.  Ten  pracownik  będzie  się  zajmował
sprawami  takimi  jak  opracowywanie  plakatów,  zaproszeń,  które  to  czynności  do tej  pory były
zlecane na zewnątrz.

Radna Karolina Pawełoszek – na posiedzeniu Zarządu w dniu 30 lipca dokonano zamówienia
publicznego  w  trybie  podstawowym  bez  negocjacji  w  ramach  zadania  inwestycyjnego  
pn.  „Wykonanie robót budowlanych polegających na odbudowie po pożarze budynku użyteczności
publicznej,  tj.  placówki  opiekuńczo-wychowawczej  w  Bełchatowie-  etap  II  -  realizacja”  -  
II  postępowanie  oraz  zatwierdzono  projekt  specyfikacji  warunków  zamówienia  dla
przeprowadzenia  tego  postępowania.  Co  się  stało  z  pierwszym postępowaniem?  Dlaczego  jest
prowadzone drugie postępowanie? Na jakim etapie  jest  remont? Jak wygląda sytuacja  w Domu
Dziecka po tym pożarze?

Członek Zarządu Marek Jasiński  - w pierwszym postępowaniu w przetargu zgłosiły się dwie
firmy,  ale  na  etapie  analizy  ofert,  które  zostały  złożone,  wychwycono  błąd  w  specyfikacji
zamieszczonej  na  platformie  zakupowej.  Zgodnie  z  opinią  radcy prawnego błąd  ten  wymuszał
unieważnienie  postępowania  przetargowego i  rozpisanie  tego przetargu  jeszcze  raz.  W umowie
zostawiono  w  jednym  punkcie  niewykropkowany  podatek  VAT  w  wysokości  23%.  Zgodnie  
z  interpretacjami  podatkowymi  i  obowiązującymi  przepisami  prawa  podatek  VAT  na  usługi
budowlane w zakresie budownictwa pomocy społecznej wynosi 8%. Tego błędu niestety nikt nie
wychwycił przed ogłoszeniem. Jeden z wykonawców wycenił swoją pracę uwzględniając podatek 
8  procentowy,  drugi  23  procentowy.  Te  zbieżności  spowodowały,  że  postępowanie  podlegało
unieważnieniu. Ogłoszono drugi przetarg, w którym zgłosiły się trzy firmy. Wczoraj na posiedzeniu
Zarządu  zatwierdzono  wyniki  postępowania  przetargowego.  Najniższą  ofertę,  tak  jak  
i w pierwszym postępowaniu,  złożyła firma Wig-Bud Katarzyna Maziarz.  Zatwierdzono wyniki
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tego postępowania przetargowego oraz wyrażono zgodę na zawarcie umowy. Zgodnie z przepisami
prawa po upływie 5 dni od zatwierdzenia wyników postępowania można zawrzeć umowę. Zostanie
ona podpisana we wtorek i we wtorek lub w środę firma będzie miała przekazany plac budowy.

Radny Jacek Bakalarczyk - odnosząc się do słów Wicestarosty powiedział, że za daleko odbiegła
od pytania. W ostatniej kadencji akurat Wydział Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa był
pod jego opieką.

Radny Marek Chrzanowski –  Radny Bakalarczyk  będzie  miał  okazję  tak  się  wypowiedzieć  
w  punkcie  Wnioski  i  oświadczenia  radnych.  W  bieżącym  punkcie  należy  zadawać  pytania
dotyczące sprawozdania Zarządu z pracy w okresie międzysesyjnym.

Radny Jacek Bakalarczyk powiedział,  że dostosuje się do tego, ale Przewodniczący powinien
egzekwować te zasady również od innych radnych.
W Wydziale Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa zostały zlikwidowane dwa stanowiska.
Przesunięta  została  osoba  z  innego  wydziału,  która  będzie  wykonywała  pewne  prace,  które
wcześniej  były zlecane  na zewnątrz.  Radny stwierdził,  że  nie przypomina sobie,  by było wiele
zleceń zewnętrznych, Wydział wykonywał je sam. Czy w Wydziale, z którego przesunięto osobę
został ktoś zatrudniony? „Osoba, która przeszła, bo zniesiono dwa etaty. Jeżeli zniesiono dwa etaty,
to byli tam pracownicy. Na pewno byli pracownicy, bo z tego co wiem, został zlikwidowany jeden
etat i została osoba zwolniona. A jeżeli zmniejszono dwa etaty i powołano jeden etat, to rozumiem,
że z tych dwóch etatów ta osoba została. Ale w Pani odpowiedzi było to, że przyszła osoba z innego
wydziału. No to zadaję pytanie, jeżeli przyszła z innego wydziału osoba, czy na miejsce tej osoby,
która przyszła z innego wydziału, poczyniono oszczędności na tym wydziale, czy zatrudniono w tym
miejscu osobę na tym wydziale?”

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski -  dokonywane  są  ruchy  kadrowe  wewnątrz  urzędu,
przesunięcia, ale też na niektóre stanowiska przyjmowane są osoby z zewnątrz. Bilans jest aktualnie
na  minus.  Należy  zmniejszyć  zatrudnienie,  które  wynosi  obecnie  204  etaty.  W  Starostwie
Powiatowym w Myślenicach pracuje 130 osób, a powiat liczy 130 tys. mieszkańców i 9 gmin.  
W  tym  przypadku  osoba  z  Zespołu  ds.  promocji  została  przesunięta  do  Wydziału   Ochrony
Środowiska,  Rolnictwa  i  Leśnictwa  a  w  Zespole  ds.  promocji  została  zatrudniona  osoba  
na stanowisku rzecznika prasowego, którego wcześniej  nie było,  dodatkowo przejmując jeszcze
oprócz  funkcji  rzecznika  inne  zadania  z  zakresu  promocji.  Są  sytuacje  takie,  że  pracownicy
przenoszeni są do innych wydziałów, natomiast wakaty po nich nie są zagospodarowane.

Radna Dorota Pędziwiatr skierowała pytanie do Członka Zarządu Marka Jasińskiego. Remont
Domu Dziecka będzie wykonywała inna firma niż ta, która budowała ten budynek. Czy gwarancja
na część budynku, która została po pożarze jest bezpieczna?

Członek Zarządu Powiatu Marek Jasiński -  firma, która wygrała obecnie przetarg, musi udzielić
gwarancji na roboty wykonywane na remontowanej części. Gwarancja firmy A&B Budownictwo,
która budowała Dom Dziecka, w tym zakresie wygasała.

Radna Dorota Pędziwiatr - „ale w pozostałym zakresie nie ma problemu?”

Członek Zarządu Powiatu Marek Jasiński – „nie ma”.

Ad 14     Wnioski i oświadczenia radnych  .  

Radna Dorota Pędziwiatr - „Starosta, mówiąc o współpracy z Eko-Regionem, powiedział również
o  bardzo  dobrej  współpracy  z  Urzędem  Marszałkowskim,  jeżeli  dobrze  zrozumiałam.  Panie
Starosto, mam w takim razie takie pytanie, bo uważam, że taka współpraca dobra powinna być.
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Szczególnie nam na tym zależy, ponieważ mamy tutaj kilka istotnych spraw, które dobrze by było 
w końcu uregulować, a mianowicie chodzi mi o wykup budynku PUP-u. Chyba, że inne jest w tym
zakresie Pana stanowisko. A jeśli nie, jeśli dalej chcemy ten budynek wykupić, to jakie działania już
zostały podjęte dzięki tej dobrej współpracy? Czy coś ruszyło do przodu w tym temacie? No i druga
niezwykle ważna dla nas sprawa to usunięcie  odpadów z Rogowca.  Czy w tym temacie też już
zostały podjęte jakieś działania? Dzięki oczywiście tej dobrej współpracy.”

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski - współpraca jest dobra, dużo lepsza niż w poprzedniej
kadencji. Starosta poinformował, że spotkał się z Marszałek Skrzydlewską kilka dni po powołaniu.
Rozmawiali na wiele tematów, m.in. o budynku Urzędu Pracy i o składowisku odpadów. Razem 
z Wiceprzewodniczącą spotkał się z  Wicemarszałkiem Wojtysiakiem. Umówili się też na spotkanie
w Bełchatowie, bo chcą pokazać jak wygląda sytuacja. Starosta zaproponował wymianę budynku
PUP za coś innego. Nie musi to być wymiana ekwiwalentna, bo w samorządzie takie transakcje są
dopuszczalne,  a  kiedyś  Urząd  Marszałkowski  był  zainteresowany  przejęciem  Biblioteki
Pedagogicznej i taki pomysł został przedstawiony.  W kwestii składowiska odpadów coś zaczęło się
wreszcie  dziać.  Jest  duże  zainteresowanie  ze  strony Wojewody i  poczucie  odpowiedzialności,  
z uwagi na usytuowanie tego składowiska. „Mamy świadomość tego, jakie to są koszty. Powiat tutaj
nie jest  bezpośrednio władny, bo leży to w gestii  Urzędu Marszałkowskiego. Natomiast wszyscy
zdajemy sobie sprawę z tego, że pieniądze, które są potrzebne na zutylizowanie tych odpadów są
ogromne. Szacowane na 600-700 mln zł.  Co chwilę  dochodzi tam do różnego rodzaju zdarzeń.
Dostaję  informacje  od  służb  o  tym,  że  przewróciły  się  jakieś  pojemniki,  jakieś  beczki,  coś  się
rozszczelniło,  coś  wybuchło.  Wiemy,  jakie  mamy  temperatury  tego  lata.  Te  temperatury  nie
sprzyjają zachowaniu stabilności w tym miejscu. Przeprowadzone zostały na zlecenie elektrowni
Bełchatów, czy PGE badania przez specjalistyczną firmę. Mamy wyniki tych badań, przekazaliśmy
te  informacje  także do  Urzędu  Marszałkowskiego.  Urząd  Marszałkowski  zaczął  realizować
wykonanie  zastępcze.  Z  uwagi  na  to,  że  od  spółki  nie  można  wyegzekwować  likwidacji  tego
składowiska,  utylizacji  odpadów, to  Urząd  Marszałkowski  wziął  to  na  siebie.  Kary, które  są
nakładane na spółkę są niemożliwe do wyegzekwowania, więc zabezpieczono część środków, bo nie
całość  i  sukcesywnie,  etapowo  to  składowisko  ma  być  likwidowane.”  Na  terenie  elektrowni
Bełchatów odbyły się ćwiczenia służb. Gra decyzyjna, która miała określić potencjalne zagrożenia 
i  reakcje  odpowiedzialnych  służb  w  przypadku,  gdyby  doszło  do  jakiejś  sytuacji  kryzysowej.
Zarząd pracuje nad planami działań z poszczególnymi gminami z terenu powiatu bełchatowskiego,
z przedsiębiorstwami.  Przygotowuje się do sytuacji  kryzysowej,  gdyby trzeba było zareagować,
łącznie  z  ustaleniem  logistyki,  transportu  mieszkańców  i  pracowników  z  tych  obszarów,
zabezpieczenia lokalizacji mieszkań zastępczych czy lokali zastępczych dla tych ludzi, transportu,
wyżywienia itd. Zarząd liczy na to, że sukcesywnie, powoli te działania będą zmierzać do takiego
stanu, jaki powinien być. 

Radna Dorota  Pędziwiatr -  Starosta  powiedział,  że  zostały  już  zabezpieczone  jakieś  środki  
i sukcesywnie te odpady będą usuwane. Jakie środki zostały zabezpieczone w tym roku i kiedy
rozpocznie się usuwanie?

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski -  „z  tego,  co  mi  wiadomo,  chyba  około  pięćdziesięciu
milionów, czy kilkanaście milionów”.

Radna Dorota Pędziwiatr – kiedy rozpocznie się usuwanie odpadów?

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski - ogłoszony jest przetarg.

Radny Bogdan Stolarczyk - spółka PKS przegrała cztery przetargi w czterech gminach na dowozy
dzieci  do  szkół.  Jak  wpłynie  to  na  wielkość  zatrudnienia  w  spółce  i  prognozowany  wynik
finansowy?
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Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski – powiedział,  że w tej chwili nie potrafi odpowiedzieć  
na to pytanie. W spółce doszło do zmian w składzie Zarządu i w składzie Rady Nadzorczej. Jest
powołany nowy prezes, który jest wynagradzany według obowiązujących przepisów. „Nie tak jak
do tej pory było, bo powiem tylko tyle, że to jest w tej chwili przedmiotem analizy prawnej i oceny.
Będziemy wnioskować o zwrot, spółka będzie wnioskować, bo były działania na niekorzyść spółki.
Były  wypłacane  wynagrodzenia  w  nienależnej  wysokości.  Dla  prezesa  na  dziś  z  mojej  wiedzy
wynika, że ponad 330.000 zł. Rada nadzorcza około 150.000 zł pobrała nienależnych środków.  
Po prostu nie były przestrzegane przepisy w zakresie ustawy kominowej i ustawy okołobudżetowej,
która  wskazywała  sposób,  w  jaki  powinny  być  naliczane  wynagrodzenia  dla  organów spółki,  
dla  Zarządu oraz  dla  Rady Nadzorczej.  To  jest  przedmiotem analizy  i  niewykluczone,  że  będą
kolejne wnioski i konsekwencje wynikające z tego tytułu.”
Na pozostałą część pytania Zarząd odpowie w formie pisemnej.

Radny  Jacek  Bakalarczyk -  „nie  dziwię  się,  że  Pan  Starosta  nie  potrafi  na  te  pytania
odpowiedzieć. Bardziej jest  zagłębiony w wiedzę innych powiatów, mówiąc  o  tamtej  strukturze
organizacyjnej starostwa. Zadałem proste pytanie. Oczywiście Pan tutaj też deklaruje oszczędności
i pewne rzeczy, a to jest taka sztuka dla sztuki, bo jeżeli nie potrafi się na pytanie odpowiedzieć, 
to się mówi proszę doprecyzować pytanie.  Na to pytanie w kwestii ochrony środowiska i zmiany
organizacji  i  struktury odpowiadała Pani Wicestarosta i  Pan Starosta.  I  nic z  tego nie wyszło.
Odpowiedział Pan, że powołano, zatrudniono nowego pracownika na to miejsce, gdzie to nie jest
elementem oszczędności, jak Pan powiedział, tylko pewnych machinacji, a rzecznik prasowy, tyle
było osób w zespole promocji, że Rzecznik Prasowy był, miał wskazanie, to tylko jest wyłącznie
kwestia organizacji dla tego zespołu, to jest jedna kwestia. Odniosę się tutaj też do Powiatowego
Urzędu Pracy.  To też  pewna hipokryzja  w wydaniu  i  w tym,  co tutaj  przedstawiacie  Państwo,
Szanownej Radzie, a także opinii publicznej powiatu bełchatowskiego, a mianowicie słuszna uwaga
Pana Radnego Moszyńskiego - ilu jest  pracowników, a nie ma kto obsłużyć w okienkach ludzi.
Dziękuję Panu Panie radny Moszyński za tę słuszną uwagę. I też się mówi o oszczędnościach,  
o  spłaszczaniu.  Brnie  Pan  dalej  w  pewne  kwestie, pewne  hipokryzyjne  rozwiązania, mówiąc  
o  powołaniu  nowych  dyrektorów, gdzie w dobie zmniejszenia  bezrobocia  powołuje  się
wicedyrektorów. Czyżbyśmy coś nie wiedzieli, że coś się szykuje takiego? Być może Pan jeżdżąc  
do Wojewody, Urzędu Wojewódzkiego, może ma Pan jakieś informacje, że coś będzie na rzeczy,  
że będzie potrzebny wicedyrektor PUP-u?
Nic się nie zmieniło w kwestii  Eko-Regionu. To z  Pana punktu widzenia, bo zmienił  się punkt
siedzenia. Wszystkie kwestie, które były poruszane, to nic nie minęło. Nadal Eko-Region stał się
firmą  komercyjną, gdzie  na  różnych  komisjach, czy  to  budżetu,  czy  tematycznych, 
Pan Przewodniczący Marek Chrzanowski słusznie wspominał o kwestii komunalnego charakteru tej
spółki, który  miał  służyć  samorządom, jednak  jest  to  biznesowa spółka  i  nic  się  nie  zmieniło.
Zmieniły się tylko władze, które są przychylne Panu, bo z pozycji  Pana jako opozycji  Pan miał
zawsze  jakieś  wątpliwości. W kwestii odpadów też nic się nie zmieniło. Te wszystkie  kwestie, 
o których Pan mówi, poprzedni Zarząd przeprowadzał, i zabezpieczenia, i rozmowy, i ćwiczenia  
na elektrowni. Cały czas Pan wraca do tych ćwiczeń (…). Mówi Pan, że spółka nie jest ściągalna,
nie  można jej  ukarać,  bo spółki  nie  ma. No nie  ma spółki,  Pan miał to jasno przekazywane 
w poprzedniej kadencji (…). Sprawy były w prokuraturze. (…) Poprzedni prezes PKS-u wypracował
800.000 zł zysków. Teraz przegrywamy cztery przetargi. To są kluczowe przetargi dowozu dzieci.
My będziemy oczekiwać bardzo na wynik postępowania PKS-u, bo cztery przetargi, w czterech
gminach na dowóz dzieci to są kolosalne straty. To są straty rzędu około miliona złotych. Tego
wypracowanego zysku, który wypracował były prezes (…). 
Powołuje się nową radę nadzorczą, która uzdrowi, czy to Eko-Region, czy PKS. Tu pojawiło się
nazwisko pana Wiktora Rydza, który jest powołany na członka rady nadzorczej PKS-u. Człowieka,
który  na wczesny  czas,  gdy  rozpoczęto  kadencję,  gdy  GKS miał  duże  problemy finansowe, był
prezesem GKS-u, który nie wywiązywał się ze zobowiązań spłaty GKS-u i ten GKS zadłużył. Myślę,
że w nagrodę dostał to stanowisko i będzie tym rozwiązaniem, które rozwiąże problemy PKS-u.”

     16



Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski - Pan radny bardzo chce zabłysnąć, tylko nie bardzo wie
czym. Swoje braki w wiedzy podstawowej próbuje przykryć pytaniami, których chyba nie do końca
rozumie.  „Poprzedni  prezes PKS-u nie przegrywał żadnych przetargów. Wszystko wygrywał jak
leciało.” O wynagrodzeniach już była mowa. Zarząd powinien był to kontrolować. Nie spełnił tej
roli. Nie wiadomo, czy to nie będzie miało dalszych konsekwencji. 

Radny Jacek Bakalarczyk  - „Inwestycje,  które teraz Państwo realizujecie,  cieszymy się z nich
niezmiernie, bo one są dla dobra wspólnego, na rzecz mieszkańców powiatu bełchatowskiego, ale tu
jako Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości chciałbym się dowiedzieć, bo na tą chwilę realizujecie
te  inwestycje,  które  wspomniała  już  Pani  Radna Pędziwiatr,  są to,  można powiedzieć,  naszymi
działaniami podjętymi rządu Prawa i Sprawiedliwości. Są te programy, czy te drogowe, czy Polski
Ład.  Realizujecie  to,  co  było  wcześniej  zaplanowane.  Czy  Zarząd  może  pochwalić  się  jakimiś
nowymi programami, bo na obecną chwilę mówimy tylko o Myślenicach, o różnych tam sprawach,
które praktycznie są sprawy przyziemne, jest to partnerski powiat, ale myślę, że pilnujmy własnego
podwórka.  I  w  związku  z  tym  bym  zadał  pytanie  zadałbym  pytanie  Panie  Starosto,  
czy zbliżają się jakieś programy, nowe programy drogowe, bo mieszkańcy oczekują, pytają radnych
i  zapewne nie  tylko  mnie,  i  wszystkich  radnych obecnych  na tej  sali  o  kontynuację  niektórych
inwestycji,  zwłaszcza  drogowych,  mając  na  celu  bezpieczeństwo.  Jakie  programy  się  zbliżają  
w  kontekście  pieniążków,  które  rząd  obecny  posiada  z  KPO,  czy  mamy wiedzę?  Czy  Państwo
złożyliście? Jak wygląda sytuacja? Jakie działania podjęliście w tym kierunku?”

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski  -  „Zarząd pracuje trzy miesiące. Ja rozumiem, że Pana
oczekiwania są takie, żebyśmy wybudowali w tym czasie 25 kilometrów dróg, kilka wieżowców  
i jeszcze jakieś inne inwestycje zrealizowali. Pracujemy spokojnie. To nie jest tak, że się coś robi 
w  ciągu  jednego  dnia,  dwóch  dni.  Oczywiście  podpisaliśmy  umowę  niedawno  w  Urzędzie
Wojewódzkim na szkolenie dla nauczycieli, dla uczniów. Cztery ekopracownie. Złożony jest wniosek
na remont budynku C Starostwa, który był przygotowany za waszych czasów. Nie przeszedł przez
ocenę formalną w wojewódzkim funduszu.  Było  tyle  błędów,  że  trzeba było go pilnie  wycofać  
i  poprawiać.  Także działamy.  Dwa wnioski  na drogi  są złożone.  Jakie  środki będą,  jeszcze nie
wiemy, bo rząd nie ogłosił programów. Czekamy na to, co ogłosi. Pan oczekuje, że ten rząd będzie
działał  tak  jak  poprzedni,  że  będzie  zadłużał  budżet  państwa  po  to,  żeby  jeździć  i  rozdawać
kartonowe czeki tym samorządom, w których miał swoich ludzi, to pewnie tak nie będzie. Ma być
zmieniony system finansowania samorządów, w tym samorządów powiatowych. Póki co Związek
Powiatów Polskich zaopiniował negatywnie projekt zmian. We wrześniu jest Zgromadzenie Ogólne
Związku Powiatów Polskich, na które się wybieram. Myślę, że coś więcej się dowiemy na ten temat
od  Ministra  Finansów.  Byłem  w  Warszawie  na  konferencji,  było  też  spotkanie  z  Ministrem
Finansów.  Powiedział,  jakie  planuje  zmiany,  natomiast  te  zmiany,  które  planuje  przez  Związek
Powiatów zostały zaopiniowane negatywnie. Nie wszystkie samorządy na tym skorzystają w równy
sposób,  mają  być  zróżnicowane  sposoby  finansowania,  natomiast  oparte  o  kryteria  niezależne,
stałe, bez wpływów politycznych.”

Radna Dorota Pędziwiatr -  Starosta powiedział,  że wniosek, złożony przez poprzedni Zarząd,
miał  wiele  błędów,  ale  to  członek  Zarządu  był  odpowiedzialny  właśnie  za  te  struktury,  które
przygotowywały  wniosek,  więc  Starosta  musi  uważać,  by  nowe  wnioski  były  opracowane
prawidłowo. Może zostaną wyciągnięte wnioski na bazie tamtych błędów.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Marek  Chrzanowski -  każdy,  kto  bierze  odpowiedzialność  
za jakiś obszar funkcjonowania, czy to w formule komórki organizacyjnej, spółki, zarządu powiatu
czy innej organizacji, biorąc odpowiedzialność, bierze odpowiedzialność za realizację celów, które
przed nim są stawiane.  Jak on to zorganizuje,  jakimi ludźmi,  to jest  jego wewnętrzna sprawa.  
„To  robili  poprzednicy  Państwa  i  poprzednicy  Państwa,  i  następcy  Państwa,  i  następcy  tych
Państwa też będą dokładnie tak samo postępować. To, że do tej struktury organizacyjnej,  którą
zarządzamy, wprowadzamy elementy, które mają cechy sprawnego zarządzania, oczywiście to jest
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prawo  tego,  które  ma  to  zarządzanie  powierzone.  My  mamy  prawo  oczywiście  to  oceniać,  
ale bądźmy w jakiś sposób obiektywni wobec tego, co słyszymy i co mówiliśmy wcześniej.”
Pojawił się zarzut, że w Powiatowym Urzędzie Pracy został powołany zastępca dyrektora, pomimo
że zmniejsza się tam zatrudnienie. Jeżeli jednak jest to struktura organizacyjna, która ma dyrektora,
to musi być na wszelki wypadek ktoś, kto pod nieobecność dyrektora będzie w stanie tą jednostką
kierować.  Nie  powinno  się  patrzeć  tylko  przez  pryzmat  tego,  że  ktoś  ma  w  związku  z  tym
dodatkowe apanaże  i  stanowisko  zastępcy.  Na  etapie  formułowania  się  struktur  Rady  Powiatu
odbyła się kuluarowa dyskusja na temat tego, czy mają być powołani zastępcy przewodniczących
komisji stałych, czy nie. Zwyciężyła opcja, że jeśli nie ma przewodniczącego, to pracami komisji
powinien kierować wiceprzewodniczący. „Ale czy za tym tylko to stało? Zostawiam to Państwa
ocenie.”

Ad 15     Inne tematy.  

Radny Bogdan Stolarczyk - na terenie gminy Rusiec na drodze powiatowej PKP wykonało nowy
przejazd przez tory kolejowe. To jest droga bitumiczna o bardzo wysokim standardzie, o długości
500 metrów. Niestety mieszkańcy nie korzystają z niej, ponieważ nadal jest zamknięta. Co stoi  
na przeszkodzie, żeby tą drogę włączyć do użytkowania? 

Członek  Zarządu  Powiatu  Marek  Jasiński -   droga,  którą  wybudowało  PKP,  została
wybudowana w nowym śladzie i leży na działkach Skarbu Państwa, należących do PKP. Istnieją
przeszkody formalne do przekazania jej jako drogi powiatowej. „PKP, PLK, bodajże z PKP S.A nie
mogły  się  dogadać  na  etapie  realizacji.”  Na  posiedzeniach  poprzedniego  Zarządu  ten  temat
pojawiał się kilkukrotnie.  Odbyło się również w Ruścu spotkanie z przedstawicielami PKP. Nie
uzgodniono  tego  wcześniej  na  etapie  projektowania  inwestycji.  „Dopiero  po  wykonaniu  PKP
wymyśliło  sobie,  że  przekaże  nam ten  kawałek  wykonany  do zasobu  powiatowego,  nie  mając  
do tego prawa.” Prawnicy PKP i Powiatowego Zarządu Dróg są w stałym kontakcie i próbują ten
problem rozwiązać z korzyścią dla mieszkańców. W sierpniu albo na przełomie lipca i sierpnia
odbyło się spotkanie w sprawie modernizacji linii kolejowej Piotrków-Bogumiłów. PKP zwróciło
się  do   Powiatu  o  wyrażenie  zdania,  zaopiniowanie  pewnych  rozwiązań,  ale  Powiat  poprosił  
o  uszczegółowienie.  PKP  prosi  o  uzgodnienia  rzeczy  ogólnych,  a  później  mają  miejsce  takie
sytuacje jak w Ruścu. Zarząd poprosił teraz o spotkanie przedstawicieli PKP, PLK i projektanta
modernizacji trasy PKP o spotkanie w terenie, by uzgodnić warunki formalne i rzeczywiste. 

Radny Bogdan Stolarczyk poprosił o informacje, jeśli coś „drgnie” w tej sprawie. Trudno jest to
wytłumaczyć mieszkańcom, którzy muszą jeździć zniszczoną przez  PKP, dziurawą drogą a obok
jest piękna droga, której nie mogą użytkować.

Członek Zarządu Marek Jasiński - powiedział, że wie jak trudno jest to wytłumaczyć, bo trudno
jest zrozumieć pewne nieścisłości formalne, które powstały przy tej inwestycji.

Radny Jacek Bakalarczyk – „wielokrotnie w tamtej kadencji cały czas było słychać w „Echach”
ścieżka  rowerowa i  zalegające  śmieci  w koszach  i  tę  tezę  zrozumieliśmy,  bo  kosz  jest  po  to,  
żeby były  śmieci.  Huśtawka w PZD powoduje chaos w tej  jednostce  i  Pan,  Panie  Starosto nie
panuję nad tym. Jeździ Pan po ministerstwach i życzę Panu z całego serca sukcesu, aby te wyjazdy
się przełożyły i  przekuły na sukces i  na wymierne korzyści dla powiatu.  Bardzo długo nie były
wykoszone chaszcze na ścieżkach rowerowych, gdzie spadały już na ścieżkę rowerową. W ubiegłej
kadencji  kupiliśmy  odchwaszczarkę.  W  tamtej  kadencji  radny  Janaszewski  pytał,  dlaczego  nie
kosimy przeciwskarpy.  Kosiliśmy w świetle  i  w świetle  drogi.  Na przeciwskarpie  ewentualnie,  
bo przeciwskarpa w drugiej kolejności. Zachęcam Pana, Panie Starosto, żeby Pan trochę zaczął
jeździć po drogach powiatowych i zobaczył, jak zmniejszyły się ścieżki rowerowe, bo jak tam jakaś
butelka plastikowa leży obok ścieżki,  to  za dużo zagrożenia nie tworzy.  Zbliża się rok szkolny  
i (…) trawa 40 centymetrów rośnie na ścieżkach rowerowych, zmniejszając przez to światło tej
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ścieżki. Sami użytkownicy się obawiają, bo jeżdżąc rowerem są trudności z wyminięciem.”

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski - „proponuję zwrócić się do kolegów, którzy z tyłu siedzą.
Pracują  jeszcze  w  Powiatowym  Zarządzie  Dróg  i  odpowiadają  za  utrzymanie  stanu.  Dyrektor
będzie od drugiego września. (…) Ścieżki rowerowe to jest mój punkt konik i będziemy starać się je
budować i utrzymywać w lepszym stanie niż Państwo to robiliście. Przez pięć i pół roku nie byliście
w  stanie  zrobić  remontu  ścieżki  rowerowej  na  Górę  Kamińsk.  Raz,  że  została  wybudowana  
w kiepskiej  jakości,  dwa, że nie była w ogóle utrzymywana, nie była remontowana. Nie wiem,  
czy mówi Panu coś nazwisko Jan Zawadzki. Nie mówi Panu, a powinno. Pan był zatrudniony w
Powiatowym Zarządzie Dróg jako konsultant,  tylko trudno powiedzieć od jakich spraw. Pobierał
wynagrodzenie 3.000 zł netto. Przyjeżdżał z Łodzi. Szkoda, że Pan nic o tym nie wie przy mizerii
budżetu Powiatowego Zarządu Dróg.”

Radny  Krzysztof  Jewgiejuk -  skierował  prośbę,  by  podczas  dyskusji  z  przedstawicielami  
PKP  zwrócić  uwagę  na  okolice  Zarzecza,  gdzie  jedna  mieszkanka  została  odcięta  od  świata.
Według nowego projektu musi pokonać kilometr do najbliższego miejsca, gdzie może przekroczyć
linię kolejową a jest to osoba starsza.

Radny  Jacek  Bakalarczyk -  „Panie  Starosto  Zatorski,  Pan  cały  czas  ma  wytłumaczenia  i
odpowiedzi, byle nie odpowiedzieć na konkretne pytania. Powtarzam jeszcze raz, Pan nie panuje
nad sytuacją w Powiatowym Zarządzie Dróg. Raz jest dyrektor, raz jest Paweł Lesiak, raz nie ma ,
jest na urlopie. Czy Pan wie, co tam się dzieje? Pan się odnosi do kolegów. Czy koledzy pełnią
obowiązki dyrektora? Pan jest Starostą i bezpośrednio Powiatowy Zarząd Dróg pod Pana podlega.
W Pana głowie tylko jest ścieżka rowerowa na Górę Kamieńsk, którą Pan przejeżdża, ale nie widzi
Pan  problemu  na  ścieżce  rowerowej,  gdzie  poruszają  się  dzieci  do  szkoły.  Na  pytanie  Panie
Starosto Zatorski, czy znam Pana Jana Zawadzkiego, to jeśli Pan zna jakieś pewne niuanse czy
kwestie,  które są dla Pana wątpliwe,  proszę zająć stanowisko zgodnie z  procedurami.  Tam był
dyrektor jeden, drugi, którzy podejmowali decyzje jednostki.  I jeżeli ma Pan jakieś wątpliwości,
proszę zająć stosowne stanowisko(…).”

Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chrzanowski zamknął dyskusję w tym temacie.
Poinformował, że kolejna sesja odbędzie się 25 września o godz. 11.00 lub 9.00, w zależności od
ilości punktów w porządku obrad,

Ad 16   Zamknięcie sesji.  

O  godzinie  13.35 Przewodniczący  Rady  Powiatu  Marek  Chrzanowski  zamknął  
V sesję Rady Powiatu w Bełchatowie. 
Na tym protokół zakończono.

                 Przewodniczący Rady Powiatu

                                                                                        

Marek Chrzanowski
Protokołowały:

pkt. 1-12 Kamila Slavynska

pkt 13-16 Joanna Pęciak
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